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TO: DIRECTOR, FBI (105-152711)

(S
SAC, SAN JUAN ((65-514)) (P)

suBJecT: (OcELoT (3

IS~-CUBA

FROM:

I

Re San Juan teletype to Bureau[ﬁay 242]1977.(25:1

Enclosed for the Bureau are five copies of an
FD-302 reflecting interview of (the subject on ey 23) 1977.(C SJ

Bureau is requested to forward two copies to SAC,
Miami.

When no response to questions (asked by CUIS in video-( SJ
tape session is furnished, source Janswersed with generalities, as
in questions about life in Cuba under Batista,(@r with specific
information previously furnished CUIS, such as participation in

S
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Re San- Juan teletype to Bureauf May 2%3 19?7.(15:)

Enclosed for the Bureau are five copies of an
 FD-302 reflecting interview of(ﬁye subject on May 2@3 1977.

Miami.

CsJ

Dureau is requested to forward two copies to SAC,

When no response to questions(ﬁéked hy CUIS in VidEOmC:S;j
tape session is furnished, source )answered with _generalities, as
in questions about life in Cuba under Batista,ﬁgi with specific
information previously furnished to CULS, such as participation in

1971 assassination attempt in Cuba. y

2- Bureau (Incls. 5)
< (Miami 2)
<i£;)33n Juan
HBBA maw -~
( -—«!5)

\\\“

FION CONTATNED
31 PTED EACEPY
CTHERWISE.

[ o _r;'\}i.'!.'r

Iy
'&!-i-d.l‘-: ik b VAT

.Y‘i\.“ yoe | w1
e 1 Pl 4 L
L NS W L

5

5/ g
CLASZFILD BY: Sh68 S
REASON: 15 (&) © a4
DECLASEIRY Qi X (1 4
G;rﬁt/

TERSECRET MAVZMAL ATTACKED

;Saarcﬁe'ci@;ﬁ_ 16. l;“.i - 'f, gj@\j
Eﬂﬂmﬁ_mmeﬁfﬁwﬁm
Indexed Y §
Filed_. - %ur_u_:u&— '

. W 46046 DocId:32313055 Page 3




= D.‘OE {Q_E\-_"_' o

D !e o‘irausc Ipl‘d‘ —

o . ' "‘w :

RN L P On(@ay i;;zj [E conf*utn+1ai sot*ce who th -

j;l'i-f-'zf_ﬁ~"prov1ded relidble formatIdn in the pasgj iwas 1nterv1exeu by
- © " Special. Agents o the Feder Bureau of nvestigation a

"+ advised that. Gn(ﬁay 18, 1977 he adg a telephone call rrom

Puerto’ Rico to the Puban Embagsy Mexico City, Mexico

asked for ° “Viee Counsel. Source usad a prevloUS;y' : HE

_arran«ed Statcmenu concerning the status of a visa to signal géj
‘the Lmbass that he would be traveling to He"lco Clty -Source

tated thatJthe secretary. who handled the Call  in tfﬁ Cuban

Enoassy(ﬁbpeareﬁ net tc recognize the . 51gn11 and <h qimply Sj

LOld hlm tlatlhe Vlce C04321¢ st not in the E;massy,;

o

SRS On(zay ;9 1T (?he sourc;ltraveled from San Juan CSJ
Puerto Rlc Miami F;arlda via Fastern Alrllnes Ellcht <
Numbe 938:j(§0urce arrived in Miami 2t approximate C;;]

and was meft by his Dusiness partner, ANTONIO VEGIANA. ourceﬁ
dvised VECIANA that. hé]was going fo Mexico" City Jo- mnet(;SJ
Cuban Intelligence Service. (CUIS) Aoents(§pd VECIANA gqvec:bz)
hlg%coples of "Replieca" and "La Verdad" newspapers to furnish
to the CUIS. (Source and VDCIAW@]&*avpled to the “Relec&%fSJ
newspaper office in-Miami and there the source{met an 3nd1v1aua1c5;]
by -the name of ALLDEREGUIA, whol VECIANA had ewrﬂler reported (1)

to- the sourcelto ke worhlng for Cuban Intmlilgence f) __j
—ource -advis€d that VECIANA now states th&i}ﬁLJF?EuDIA is CTS
currently working for the Danamanlan Government “Intelligence., ;}
While at the "Replica" office, (ipe source )met wiith MAX LESNIK st
and ROGER REDONDO, "who - aCLordlng to@he sourm@are both . CS’

S @m lovees of "Renllca” nﬂws aper,
» emp P

ALLINxDRNATION“GWTAIHgn -
HEPBIN 15 'a:sz?IEnxxczrg
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SRR __--ﬂh11e at the ”Hepllcd” newapaper offlce (:he sourma(rs:)
i was tol%}thaf one BFR“AWDO VELEZ, -who is- reportedly "one of-
AR __JIMMY CERTER's pecple,” told MAX LFSNIK ‘that he had been told
@ R § ¢ Wash;ngton that AL DEREGUIA was work 1ng for the Cuban ° Govern-
cioh 0T ment, Cégurfa stated that)it appeared thai ROGER REDONDO had ¢
”.ifif;'fl"toldCi ANA Jabout ALDEREGUIA'g connection with the Panamaian 5:5
“ i Govermment."{Source stated that JREDONDO was at one time a -
_thaptaln'¢n an anti-Batista organization known as the Segunda L;.
i+ .« Frente .(Second Front). C@ource learned that JALDEREGUIA is C SJ -
= 7. . almost aiways precpnt at the_”Repllca 'newspaper,offlce in
3{11*;,T£7M1am1 Florida. Lo : : : '

T Q}ECIAMA quu¢qued that the scurce \tell the CUIS in C:S:)
(:gexlco Ci i}that members of the Coordinacidn de OrganlzaclonesC:

R e evolucionarias Unidas (Coordination of United Revolutionary

Ry 3 .. Organizations) (CORU) frequently come to "The Little Havauna'

.. Welfare Office in Miami and that it is believed that CORU

I - gets money from that office. Source stated that RAFAELCjij

A -+ VILLAVERDE_ is currently 'in charge of that office. C§ICIANA(fS:3

% R . stated that\CORU members LEDO, CASTILLQ, GASPAR JIMENEZ and

gf . . OROZCO hav@ been seen at that office. (:qclaua requested(?&jl

. that the source also |tell the CUIS that he had heard that

. _ALDEREGUIA is curréntly working for the Panamanian Government.

: Cig addition, VECIANA asked the source to advise KUIS thatcfs:}
"recently ﬂRLA 00 BOSCH was interviewed on a radio program
and he was encouraging actiqon against the Venezuelan Govern-

 ment. (Source was to furthsf)adv1se the. CUIS that BOSCH, whoCS
desired a speedy trial in Vénezuela, had gotten word to CORU
that if he did not get a trial soon that CORU would take aﬂtlon

_ _ - and place a bomb zgainst some Venezuelan property. This

‘4~ . bomb would be designed to cause very.little damage and no

i © dinjury to anyone., If the Venezuelan Government did not act

~ with dispatch regurding a speedy trial for BOSCH, a second

PR _ - .. bomb would be placed by CORU which would cause con51dar1ble :

& - +. -damage tgo Venezuelan property. ngurce stated that VECI%%AC? :)
: ' felt thaE}in light of the BOSCH trial matter, the Cubans might

B © . attempt to get the Ven@zuelan Government to expedlLe that

- . trial. . .




SECRET

B L C%ourcé]travelﬂd from Miami, Florlda, to[ﬁex1co Clty,C:S:)
o Mexicoﬂv1a Aeronavea Airlines Fllght Eﬁ_’ili on May 1% _] 1977, C_$3

" leaving Miami at 3 p.m. and arriving at{ Mexico €ityjat 5 p. mxf

{ Source wag)met by no one at the airpgrt and went to his rocm,

~f ,50-%‘ t theé)l Diplomatico)Hotel in\Mexico City.}] At 7:20 pmgg
“sourte Jtook one taxi to the middle oi~ town gnd then another %

the assigned meeting place with the CUIS.. [ Source stated ths [:5:1

‘this was a maneuver to avoid easy detection of where he v ;}

destined. [He stated that he\went to the Metro Stop, Koléﬁ}aqdfis

‘'saw people across the street. (He stated that hé}walkpd throuwhc.s
a tunnel and then returned to the center of the _sidewalk where _
“he was met by CARLOS,;(whom He had previously met ) and another 353"

- Cuban individual. Source stated that }CARLOS was wearing a(is '
~dark . jacket, a blug T-shirt under the jacket, dark pants and -

carrying a mall handbag(i? Wthh there was a gun. Sourme[ffi)

 npbta$ed .that the.othey .Cuban was-a white male;. approximately .= = ..

© .28 years oid, weighing 150, X tall, and having black hair

w(worn medium length-and parted on the right side which was

‘combed down. This individual who was referred to as RAUL, had

no sideburns, no mustache and was wearing white-rimmed glasses.

He was dressed with.a light jacket, white shirt with a collar,

and dark pants. RAUL, although he did not smoke, often had a

black cigsrette holder in his eouth. He carried nothing in

- his hands. (Source believed that)CARLOS was the apparent readerCTSf]
. of the two. I P S SRR . .

'§§ourco advised_that his sister from Cuba, AMALIS duiC3:)
trav to(Mexico City|to be with the CUIS during their mpbt w1th
. sourc ource was Jtold by CARLOS that thew did not want
siste%jinvolveu in This affairs with the CUIS and, therefore,

did not come to meet him as was previously arl*angegcsj

N
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and weni

t)dcor Vaiiant. ((Source n

Lthat_theyiﬁld“ﬂm
".olocks and_then rightfor

o one oround -
fRoom(§102 ?]-v

~ and videotape”techaic-:ﬁf
. from Cuha and: woxhed ‘with

- stated that JORGE &s ™
with' the source wvn recesni meets:és

> SECRET ..

RERTE (%ource adv1sed théi)RAUL left CnRLOS(énd the sourcé:}c:gj
o pick up an apparently rented car a“short. distance
‘away: ((Source stated that)this car was ‘a 1875 light green two—(:s:}

ed what appeared to bé}car rental papers in
- RAUL's pOun61‘:Wltn the worKs "Puerto Rieco'' as part of the =

rental Tirm's n%mb..Cﬁpnn-emterlng tire car=1uARLOS stated CTS:J
ot Fo. wse a. Cunan:Embassy . Car. for. thpse
meets formldeﬂxxglﬁﬂfﬁen reasons. Source- stated that’ thev
traveled in the automobile forCi?proximately cne and. Onet](:ij
v

alf hours and wen{ to a HotelfSan Miguel in Pyebla Cit
He stated that they \travelad out of Uex1co Cityjon the prressway(:k
and 1n[§ueb1 ) went offf ar@%@forma Aven proceeded two
Wwo blocks. SOU.I‘O!:‘ stated tha C.S
the hotelC%an Blguezbappeared.vewv cun oy gd third class.,
He stated thai}tbe TUIS“had g@pparently rented two rocoms $.

floor “and the  other on the.flrst floor

« Upon+~entering the(%an Mlgueé]Hotcl the sour{é]met[:s:)

S an whlte Cuban malefl who: was imtroduced to him as | HECTOIX. HFCTOR(rS:B

was approximately “4b years: of age, 5'6" taill, weighing 185
pounds, having dark eyes and slightly gvewy black hair, which

-was coembed straigot back. HECTOR wore no glasses and had no

ARLOS told source thaf]HECTOR came CS$°
CUIS in. Cuba. /Upon entering the.

ground floor Ioom the source noted an automatic pistol lying

on the_bed .and ke uﬂde?“tood that thl” pistol beTOngd to

HECTOR. ng:) - : : _ _

mustache nor beard Souli:;:mderstood FLCTUR to be )a texev1s1on6?5h
c

Source advised that up to this point in conversation '

* with RAUL, the latter had talked a lot about the good times

that he recently had om a trip to the Soviet Union when he

- ‘accompanied FIDEL CASTRZ there. He stated that the Cuban

delegation enjoyed many.big parties in Russia and there was

an abundance of beer, wvoedka and Russian women. RAUL felt .
that the Russian people loved FIDEL CASTRO. Source, stated
that while. .enroute tw tihe San Miguel Hotel, CARLOS advised
the source that JORGE sends his regards to thu source. Source
«: General," who has previously met.
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;. sacner

: : In the ground floor rogm of the hotel,. the. SOUrCe -
, “met another Cuban who was’ introduced. to him as SAHLANA ..Source :.

hfdescrlbed him-‘as & Mulatfo, who had . Negro featu es.. He SRR
: - 5.8 tall weighing apprOhlmately 160 pounds, 40 years’ of .
ﬂfﬁ[age and has black kinky hair, _Source stated that SANTANA
a5 works for the Cuban hmbassy 1n Mex1co elty.(E?

co . Whlle erroute to t‘1e San nguel Fotel ARLOS CSJ

Lo _jumenﬁioge TTo the cou"céﬂtlat the CUIS. had wanted@fto make:a -

s .. vidgotape of .a contact with thé source and to ‘later show

.y#-thigonly to: FIDEL CASTRO and other high- ranklng Cuban *

" Government officials. [Source agreed to thi Source noteu

T o in the room that a: videotape camera, ﬂhlch appeared to be a
i 0 ° . Somy product, was mounted on a trlpod cn a table and a

.. Imicrophone placed Just- off to the side of the table. - Source
'stated that the video machine was black and-white in color

- and that he un ratood the fllmlng would also be in black
‘and Whlt(-‘;‘5 ES . . T e : .

Cgrlor to the v1deotap1ng of the source there had C:Si] .
“been conv sation concerning ‘MANOLO RAY”* ‘Source advised that =~
. "CAREOS told nim that while the source’'s sister was recently .
“inPuertoRice’ during January )’ 1977, RAY had toid her that

- he-was-.-interested in- meeting the CUIS RAY had’ stated at

- ~that time that he would be sendlng a ]etter to the source's

" sister in Cuba. Source understood that RAY would be making
a meel withh the CUIS in the near future. Source stated that
it appeared that the CUIS wanted no ronrectlon between the
source's sigfer and RAY. Also, in conversati pricr to: the
v1aeotap1n§f}CAR 103 (advised the source_that h ad come from (:S:]
I Cuba to(@e ico City Jon the evenlpg of(@av 1§] 1977, arriving /
S RN very late. . : :
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RO ggourv, cdv1scd that pllur to tne V1deobap1ng RALL
and SAN*A left the room and apparently went ‘upstairs to

Room 102 to sleep. ' Source stated that he sat alone at the

~-table- upon .which’ the. videotape: machgne was mounted and CARLQS
'a%ned him a list of ‘questions. hl taping, in which three

‘reels were used, ‘took one hour and 25 minutes. . Source: was R
“asked about his Lsmaly situation in: Cuba before ‘FIDEL CASTRO R
‘took over, He wag asked” about hlh thoughts on. the Batlbta_$5“p
Reglme in” Cuba. He was asked to comment about his presen '
-family situaticn in and out of Cubz. He. was askea about 675:)
what political movements he had been a member .cf, and He
respondea with dipha 66 and. Lsuamurey Clﬁcn quest’oned aboutCrS:]
“‘Alpha 66, the source told:the int erviewer that in 1964\he

. had helpnd Cuban exiles and arms to pass through Puerto Rico _

- to Santo Dowmingc to be used against Cuba. [(He stated tha:%ﬁfij
.during that year he had helred approximate 28 individug

and that all but four of those individuals had returned.

.Stated that the _other four who made it to Cuba were now in - ...
_Cuban prisons. (Sgurce was ‘asked to give comments about hr:ﬁ?S:]'
part1c1pat1un .inlan assassination attempt of- FIDEL CASTRO -

.in Chile in 1971 (:pd the source did. He was asked 0 C:Sj
‘comment on the ascaq51natlon of JOHN F. KENNEDY in 1963 and

abcut his contacts and knowledge of ANTONIO VECIANA, The
interviewer wanted to know VECIANA'S position with the U.S

Embassy in Bolivia in 1971. (He was asked to comment about(?&fj

a Mr. BLAIR and Mr. KAIL, wh& were reportedly employees of

the U.S. Embassy in Cuba during the takeover of the Cuban

> Government by FIDEL CASTRO. The CUIS suspected these '
individuals of being associated with the U.S. Central Intelligence.
Agency and asked the source that if he knew where they are

now and if he had sver contacted then at the U. ij Embassy.

Source was’ questioned about his participation in |another
assassination attempt of FIDEL CASTRO which too place in

- 1961 in Havana, Cuba. C‘Sourbe stated g,ha:ﬂat that time,[ § s s
VLCIANA BFHVARDO PRADRERES( and Jﬁ)LrLed to kill FIDEL CASTROD = -

“with a Bazooka He stated t ag)an apartment was rented on(fs_
-tﬁfuﬁnrm Street in Havana, Cuba, by VECIANA's mother-in-law

curce stated tkaﬁ]Lth waited nine months for FIDEL LASTQOCS{j
to appear at a public gathering at the Cuban capitol which was
on]y one block away, but (their ope“atloiluad no success, CE. ]
~-stated that)PRADRERES had hired two others *to fire

the BazcoKa andflater they reported Lh@i]_t was too dld 1nqC73:?
not functional. S\che stated thai]thlg_gs@uona w“lch wJ».C:§;l
used aga*n%t BATIST had been hidden’ until the time of the




BOP SEC’“E‘"

et

“,afornmentLOPed a5qa551natlon atlempo.,C§ourc9 added Lﬂ%;lth (?
“"Cuban Goverriment found out about this assassination Gotempt
dbout two. moriths after the: above—mﬂntloned 1nd1v1duals _;

“in the oTot left- the hotel room becaase +he Bazooka was
loit in the room. .

: . CARLOS askeu(Ehe sourogjtd'Send a meé¢ag“'to FIDELC.

% CASTRO -and..comment on what-hLe thought- about the possibility.::
) _ _ of renewed relations between the United States and Cuba.. '
: o Source stated that many Cubans wanted to return to Cuba for

‘ ' family reasons and that many Cuban exiles are still, however,
. hostlle qgaant the FIDEL CASTRO Governme -As ‘a message
{:5 o the Cuban Government, g}ource stated that Jhe was sorry that
‘hedid everythingwagains CASTRO and that he wanted to come

.o “back to Cuba sometime  to. v151t and that he would also_like
R R o3 boii the CubaniGovernment.- The interviewer aské@(ﬁhec:5;3-

source yhow he felt about xorking with the CUIS congacts
é}thaﬁ’ ‘hHad*met~in recent ‘monthg and [source reoorted favorabla
. about these individuals. (Source was)asked to comment aboutg S
the Cuban Reévolution and His working with the CUIS. @ource:)(s_
told the interviewer that things appear to be good im Cuba
--and that ‘everyone:ds receiving free education and medical
~treatment. Souroexadded.thiglhe des never lived under(CS
‘Communism su he conld not make a well considered statement
about it. oource stated in the last segment of the tape ohey(
resented him wihE 1aLge blow-up zﬁotogrdpbs cf photographs

rg

e whlch he had earlier given to them which concerned an AlphaCZ.
' “66 meeting In.DPaklas, Texas, in. 1963 There appeared in the
shots an :individual answering description- of LEE HARVEY OSWALIL
Cfnghey askedCLhﬁ sovrce in front of the video machine] to point ¢
which individual in the blow—upo could possibly be“LEE HARVEY
. _ : OSWALD. There was no other comment made about these pictures.
B B There were no ot! guestions made{}nd at that point the
3 S videotaping. ande??lz : :
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v ~the- ahove Laplng, the sourﬁa fmlt that ha . C:SZ)
wdo'vefv QOﬁv;nc1nc and that he ‘came across as. giving honest,
-#forthrlght respOHSLQ;f He stated that after the taplqé]they
"showed hinm a approgzimately 20 t0. 25 pictures of Cuban eXllEb
~and - requegted. th#t . he. 1dent1fy the lnleldUulﬂ on the, -3
T L 'nhobos C;ource stated that tnese photos were aulte oxd and CTS
. e+ that several had-same name on the.back’ dltuough.uhev were
ceouenoc et @ifferent individuals.  The (CUTS requested that he identif :
© -ahyone. he :could. dn +be group of photos, Source stated tha%3<753
“he - saw ‘FRANK:CAS RO, a cu*renL CORU member, among the group
~.of photographb, : :

(ix conversaiion'after *“c ta :]CARhoq mentloneﬂC:S:]
that CUIS knew that Mr. BISHOP, who was referred to in
. recent conversation betwePH Lhe source and the CUIS, was an .
-1nd+v16ual w1th *h name of HﬂvE ﬂhTLLY or PHILLIPS (phonetlﬂ)

CARLUQ advxwaa'thqt he would as sk his %uoelloro
. for the 6_20 OOQ] loan whigch had been earlier. requested by CSJ
”(fhc source.) He advised[the ﬁoalr:jthat he has not had an
~oppertunity teo talk witBrhis superiors ?f?at the matter.

CARLGCS added that he would like ta send oulcéjto Cuba forC:S:]
three or four. da"s of traiming and at that time he could

meet FIDEL CASTRC" and otirer Cuban Govefnment leaders. It

was suggestad by CARLOS that@m aoqrcfgcould travel from C.Sj
Jamaica or Flqrida in a bo . alone; (and the source strongly CSJ
stated that hi&wuuld never travel by such a means. Thel.5

nature of the training was not discussed. CARLOS advised

that the CUIS would like him to travel to Florida for '
a three or fnur ‘day period and mlx-hlth CORU membzrs and'VECIaNA.i-

Cgource advibed that during orie lq'm1nuhe peflod

after the videotaping the. e;eutrlc lights went out and there
s was some consternation in the room as to what was nanpenlng.
g o - . At this time the source noted that CARLOS had in his
N . - possession an autmmatic pistol. - Source advised

H ' that he, RAULM:andi CARLOS, left the room at about 3 a.m. CARILOS
took the tapes.with him and HECTOR and SANTANA qtayed in the
room, = The source, CARLOS and RAUL traveled approximately one
and sne~half hours back to Mexico Cityv and at one time, approximate
5 a.m., their cariwas stopped by a traffic patrolman as they
had gone thmough .z red traffic light. CARLOS presented his
diplomatic passport and the police cfficer permitted them to gc.
'RAUL dicd Lrirs: his Rassport. with him. . Source statad that

cl tk.“! J“L-L-X]Cf" C! ..._{‘,’ fw:—_,lfn ‘:;. stat "\4 {;}18" n.a[g‘ I

‘vj,{.‘._. 531;"{:")2’: R e L . NP

ecb et et et




JTQ.*hat.uhe onlyC:S:):“fJ.“;
. safer meeting place, n
Tpon dronpln" thHe ‘source\off & :]“'
CAR oS requegted klm-ao mee* hkm-and others at the(Vacd C5_ _
%NengJRestaurant ihe LOJJOWIEE morning at 9:30 a.m. CBource Eij”ﬁ‘”i
- stated thatJthis z eﬁt* g cated at Unlverbladd and ’1a§2§)GJ
'%;Streett(cloSe=to‘ of Di ~axzcj§HoLel) Source added that (afj
C

this restaurant ted_near-th; 'omer61a1 Mex1uana
Shopping Centex, e L T SRR -
_ e 1:ay 203 191? ource)met CUIS atc_ 223
the VacalNegxa”Re__f' ; d at thi 5int met a Cuban whom
“he had not met beiore. This 1nd1v1dual was a whlte male,
1pproximatﬁ1v-"1f” tall, weighing 160 6ouhds having black
. kair, approximately 48 years of age and not wearlng glasses,
Q1drbarns nor a mLs*ath_ This individual’'s hair was_worn

straight back and he wass wearing a white Guaybera. Sourcr(:ij
‘added that ths irdividuad appeared to be a cigeratte ch :

smoker. -addition i i5 individual the ‘source mety CAMPOS;qu
whom ue hdd met on his previous trip fte iaxico City. uource
. described(CAMPOS)as a white male Cubal;*B 5" tall, approximately - .-
- 35 years of age, wedghing i3580 pounds, ﬁoi;hg leng blaclk hair

and an employee of the Cuban Emmassygép Mexico. “So E}def—c -
cribed\CAMPOS das a rather fat individual. The-nameZﬁﬁMPObANTO CS:S
was also used. in raferﬁ #£0 this 1nu1v1dual

. g§ource ﬂdVlEFd
lndlv-dua appeared to be

CCAMPO%}met(Ehe_Source.ﬁd
advise uhe.sourcéjtzaﬁ'tﬂF
‘again im(Kingston, Jamaics

“_fgreatly d1 71hed fhe ban wlgnq:l
J’freason they hﬂ_

.:]the above~men+1oned new CjSLJ
in command when he, CARLOS and
reakfzst. The new individual C,S.:S
L CUIS would like to see him €S
-on August 11) 1977. (He zdvised C?:I
the sourcelto travel toi ,-PegaquS'Kotel in angstqﬁjonc:
that date¢ and that he wo e telephonically contacted by
the CUIS. He wé%]udv15ed by ‘the new individual that if helSJ
had something of an urgent nature to discuszs with the CUIS
he could either send a2 cablefto Kingston, Jamaica, or Vex1co(f :}
ley Mexico. He stated that|the cable would advise that _
CEE m going to pickup a . “for Dr. MIRANDA PRADO Jon (givencr5;i
date)." (The source \was tructed that he would then travel
three days earlier "Than tue date mentiored in the cable. He
was further ianstructed ¢ he could send the cable to either
CQUAN CARBONELL, #“'“w'f_ r-Avenue, New Kingston, Jamaica,
to establish a me 1t in Jewaica, or to. PEDRO CAMPO, Presidente
- Mazarik: #5354, ; anco, Mexico 5, D.F., to establish
a meet in Mex d\1~vd h\ the new individual that
in case 0f an he‘rnuld go to tnﬂ .5)1_

LEiokEl




@egasu-: Hotel in ‘Klngstorﬂand ‘the (“UIq would telephorxlcally C =
all him. . If such an emergency meet was quhITOd ‘in: Mexico '
S City, Mex1go, Source was advised to go to- the Metro Station .
o ”Vladucto I_wn1cn is. locdted 1n iront oI a mov:tp housé:) le
e . e ES
. L SR Cbource was . ad se&}rhat if the CUIS wou‘d like 0(:5;)
g,;'“['ggg contact him they would. send cable from a. country. other thi&

*° " " .Cuba to. the(Epurce s mothei]ﬁ@ho is currently residing with 1 R
-the .source in. Puelto ‘Rico,)requesting medicine be.. ent(to O 'y m iz A Ve
; the source's sister w"lo is a. resident of CchLJC.S ' :

“a The new individual ?dVlsedCEhe smurc%)that he could Ciﬁj'
- be contacted anywkere in the United States or Puerto Rico by
one of their agents and that this individual would approach

“him by saying, (;Ecu look like the brother of Dr. MIRANDA PRADO."
Y .. Scurce was instTlcted to retort to the previous statem -

3. - . Dby sayving "Yes, my brother-is‘Dr ANDRES MIRANDA PRADQ%]CS:)

< 4wy . During the course of the breakfast(ihe sourcéjwas(:fg)
_ advised'LHﬂ+ the (Cubg Coxeznnent wanpts toc helpy him with his
- request for 'CE?O 000 loan. He was instructed at that 1nneCﬁ53
"not to do any business with ANTONIC_ VECIANA jd only to 1;2) .S:J

riendly with him.) The CUIS ask d(ihe source Jabout the
current status of{GASPAR JIMENEZJegpd after this the CUIS
stated that they would 1ike{GASPAR)to leave the United States
so that they would be able Lo'encounter him.

o : The new individual mentioned above asked(ﬁbe qourcé)(lij
'ViftﬁENA (MARIA) ACEVEDO,| who had reside from 1963 to 1966 op
g the gecond floor cof (RHE sourc E}house in Rio Piedras, Puerto& SO
' Rico, Jhad in anv way been conneoted with the U.S. Ceptral
- Intelligence Agency.- He was guestioned about her back?round.
According to(the source_'ﬁCEVEné)had lived with her sisterC:S
on the second flocr of (the source'éShome and that both were
Cuban exiles and educators. (Sourc@)furnished the CUIS no £
-pertinent informaticn concernlng(;CEJFDO He advised onlnyS:)
that)ihe two sisters had moved in 1976 to an apartment in
Borinquen Towers in Santurce, Puerto Rico, and that NENA
currently works at Coleglo Puerforlcano de Ninos and that
the sister yorks ot Hamirez Comercial. Source stated Lha{}C}:]
. in 1964(§ENA was in some way affiliated with Aipha 66. (3;)

SECRET




..=_.,-£q0L1 c,e adv:med thaDat “thlb pcun*t:' PARL@D gavé htm'C 3’3
OOO fo¥ His services and expenseb and stated. thdL in :
August 1977)) he would have nio . money for him. He was C:5i3 ;
'adv1qod that on(August 11, 1977 ) the row';nd1v1du¢l VOULdC:S:)

.be CDI‘ll‘lg tc see( the csource "The. source was told that the 533
FDIS ] ;@ry happj with the work that he 1s d01ng

e ﬁ[“ae source amrlspd that haleff ‘the" group 01‘ CUI:_» CS:)
Agents s:a.ttl ig at the table in the restaurant and went . :
‘directly to his hétel and to the airport.  He flew back to j
CSa.n Juan, Puerto Rcio) on Eastern Airlines Flight{906 )which CS
eparted{ Mexico CityJat approximately 12: 45 p.m. and arrived
én‘s-tn Tl!@qt aboat 10 0 CLOCL_tllat ey enlng CSJ P

Upon ter: u_natlon of the above 1nterv1ew Ghe Csj
source stated that h@felt that the CUIS trusted him 100% aad
- that they have trlud ‘him in the last six months to see if he was .
honest with them. He added that he did net think the CUIS had very
. ., -up-to~date or gqod information concerning the Cuban exiles in the
CUYT United States. [(Source stated 1ha§~.n examble of this is the great CS
. &ppreciation the CJIS has. for receiving copies of- "RPpllCd”
magazine which is so0 easﬂy purchased in the Unlted States and
Puerto Rico.
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Date of transcription l i;l ay 2é l I QOTHER 1b; lc

On WMay 233 1977,|f_

provided reliable information in the pas
Special Agents of the Federal Bureau of
advised that o
Puerto Ricolto
asked for The Vice Counsel.
the Embassy that he would be traveling to
stated that)the secretary who handled the
EmbassyCéppeared not to recognize the sign
"told him thatthe Vice Council was not in t

A

I e S

a source_ who

has CSJ '

=]
nvestigation and he

May 18, 1977:3 he made a telephone call{from 553
he Cuban Embassy(in Mexico City, MexicQ
ource used a previously

arranged.statement concerning the status of a visa to signa

was interviewed by

and

1 (;fj
Sou%géjcjﬁj
Cuban

imply CSJ

Mexico City.
call in t

al and shéfk
he Embassy.

Puerto

Ontﬁay 19, 1977, the'sourqé}traveled from San JuanﬁfS:]
ico, to Miami, Florida, via Eastern Airlines Flight

.

,1huﬁr1ﬂP1kﬂﬂ1mﬁuJhJuxtLon_lndgi4nliﬁ*___

umber( 938.
NTONIO VECIANA.
advised VECIANA that helJwas going to[Mexico City)to meet

Cuban Intelligence Service (CUIS) Agents(and VECIANA gave

hqi)copies of "Replica'" and '"La Verdad" newspapers to fufnigﬁs

to the CUIS. (Source and VECIANA Jtraveled to the "Replica
newspaper office in Miami and(there the sourcéjmet an ind
by the name of ALDEREGUIA, who[VECIANA had earlier\repqxt
o the source)to be working for Cuban Inte igence.C:SﬁS
ource advised that VECIANA now states that ALDEREGUIA is

While at the '"Replica'" office,(the squrc

employees of "Replica' newspaper. 8235345/
CLASSIFIED BY:

REASON: 15 {

Ssified by
Exempt from-eBS—C=t

egoTies 2, ~S—ahd—4—
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T ADODT
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N Sourqé]arrived in Miami at approximately 10 a.m.C:S;)~
Ctnd was met. by his business partner,

Source ('S5

ed C;&J

urrently working for the Panamanian Government Intelligence.

: et with MAX LESNIK
and ROGER REDONDO, who according tofthe source,| are both { &.)

SELES
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] Whlle ‘at the "Replica" newspaper offlce he source CS:)

was toéggthat one BERNARDO VELEZ, who is reportedly 'one of:
JIMMY TER's people,”" told MAX LESNIK that he had been .told
.in Washington that ALDER GUIA was working for the Cuban Govern-
ment. ( Sour stated th it appeared that ROGER REDONDO had .5]
told ,IANA-about'ALDEREGUIA' connection with the Panamaian
Government. CEource stated that)REDONDO was at one time a
Captain in an anti-Batista organization knQwn ‘as the Segund
Frente (Second Front). [Source learned that |ALDEREGUIA is Cﬁfj

- almost always present al the "Replica'' newspaper office.in

Miami, Florlda ‘ _

: ECIANA requested that the source:)tell the cuts in (S
C&ex1co City)that members of the Coordinacion de Organlza01ones(:&:}a
Revolucionarias Unidas (Coordination of United Revolutionary - o

. Organizations) (CORU) frequently come to "The Little Havana' . .
‘Welfare Office in Miami and th it is believed _that CORU"
gets money from that office. Source stated thaE]on RAFAEL’C:SJJ
VILLAVERDE is currently in.chaTrge of that offlce. ECIANA C:b
stated: thai}CORU members LEDO, CASTILLO, GASPAR JIMENEZ and
‘OROZCO have been seen at that office. CECIANA requested C_SD
that the source also)tell the CUIS that he had heard that
LDEREGUIA is currently working for the Panamanian Government B
Cﬁn addltlon VECIANA asked the source to advise JCUIS thdt C?S .Y
recently_ORLANDO*BOSCH was interviewed on a radio program '
~and he was encouraging action "against the Venezuelan Govern-
ment. (Source was to furthggjadvise the CUIS "that BOSCH, u&u)C:5:j
" desired a speedy. trial in Venezuela, had gotten word- to CORU
that if .he did not get a trial soon that CORU would take action
‘and place a bomb ‘against some Venezuelan property. This ' :
bomb would be designed to cause very little damage and no
injury to anyone. If the Venezuelan Government didu not act
with dispatch regarding a speedy trial for BOSCH, a second
bomb would be placed by €ORU whigch would cause considerable L=
damage tQ Venezuelan property. Cgource_stated that VECIANA-CZs:) -
felt- thaf}in light  of the BOSCH trial matter, the Cubans might
attempt to get the Venezuelan Government to expedlte that '
trial.

= : ¢

i
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. CSO' rce jtraveled from Miami, 'lf'lorida,' to @exico City,C-Sj
Mexi_c@ via(Aeronaves)Airlines Flight(#411 on May 19,) 1977,

eavig Miami at 3 p.m.

Source wa%}me
503) at thef E1l Diplomatico)Hotel
source \took

the aSsigned meeting place with the CUIS.

this was a maneuver to avoid easy
destined. (He stated that he)went
saw people across the street. (He:
a tunnel and then retugned to the
he was met by CARLOS, (whom he had
Cuban individual.

~dark jacket, a blue’ T-shirt under

carrying small handbag(in which
stated that)the other Cuban was a

28 years old, weighing 150, 5'8" .tall,

(worn medium length and parted ‘on
combed down. This individual who

and arriving -at(Mexico City
by no one at the airpqort and went
%ﬁex

?t 5 p.m£

Y

S
S his.room,CS
At 7:20 p.m ﬁ;

in ico City.

e taxi to the middle of town and then another to(.S.

Source stated thaf:JCSJ
detectio

of where he was
to the Metro Stop,é}olh andCS-gj
stated that Héjwal ed through(-

center of the_sjidewalk where
previously met, Jand another

s

Source stated that)CARLOS was wearing_a(:S
the jacket, dark pants and

there was a gun. Source.és_j
white male, approximately,
and having black hair
the right side which was

was referred to as RAUL, had

no sideburns, no mustache and was wearing white-rimmed glasses.
He was dressed with a light jacket, white shirt with a collar,

and

black cigarette holder in his mouth:

RAUL, although he did not smoke, often had a

‘He carried nothing in

dark pants.

his hands.'(%gurce believed thdg)CARLOS was the - apparent 1eader<£3;}
of the two. '

not
the

is
She

did pot come to meet him as was previously arranged;ké)

| @ct)ur e advised that his sister from Cuba, AMALIA) did (S$J
travel to(Mexico Ci'iﬁto be with the-CUIS during their meet
source. Source waéﬁtold by CARLOS that they did not want(fjfi
sisteﬁ)involved in"his affairs with the CUIS and, therefore,/ s7)

-
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..and in(Puebla, \wen

sJ@s-mQ@) o 4y SE_éRET

[
4 .

(;ource adv1sed thajRAUL left CARLOS Cud the sourca (5—.]
and went 0 pick up.an ap arently rented car a short distance [f5:]
away. ( Source stated that Jthis car was a 1975 light green two-
door Valiant. [Source noted what appeared to ‘be Jear Trental papers 1n6r3
RAUL's pocket, with. Eze works "Puerto Rico'" as part of the.

U

rental f4rm's name. pon.entering the car, CARLOS stated 9:]
that they did not want to use a: Cuban Embassy Car for these
meets for 1dent1f10at10n reasons. Sourcewstated that they o
traveled in the automobile for pproximately one and one-—=

' Cfalf hours and,weezlto a Hotel(San Miguel in Puebla Cltfj)C3J
\ -

off at Reform
blocks and_then right for two blo Source stated that C:S;J
he Hotel (San Mlguei)appeared very run._down and third class 5;3

He stated that \the CUIS had apparently’ rented two rooms, 6:5

one on the ground floor and the other on the' flrst floor

Room 1023 CS_'] . . .

He stated thatiihey travel out qf [Mexico Cltijon the Expre wayZ:S:}
ngve%;e ‘proceeded two

¥

"a white Cuban malef{who was introduced to him as|HECTOR.” HECTOR

-

Upon entZilng the(éan Mlgueijhotel the source metCZSé;ij

was approximately years of age, 5'6" tall, weighing 185 "

pounds, hav1ng dark eyes and slightly grey black hair, which

was, combed straight back. HECTOR wore no glasses and had no
mustache nor beard. (Source 'understood HECTOR to.E%ja telev151on(;53
and videotape technician. CEARLOS told source_that JHECTOR came(£5:]
from Cuba and worked with the CUIS in Cuba. Cﬁpon entering the:
ground floor room, the source noted an automatic pistol lying

on the bed and he understood that this plstol belonged to

HECTOR ) C 7 . :

_ Source. adv1sedjfhat up to this p01ﬁt in conversation
with RAUL, the .latter had talked a lot about the- good .times
that he recently had on a trip to the Soviet ‘Union when he
accompanied FIDEL CASTRO there. He stated that the Cuban

- delegation enjoyed many big parties in Russia and there- was

an abundance of beer, vodka and Russian women. RAUL felt

that the Russian peOple loved FIDEL CASTRO. Source, stated .
that while ‘enroute to the San Miguel Hotel, CARLOS advised

the source that JORGE sends his regards to the source. Source .
stated that JORGE is ""The General,''\who has prev1ously met .
with the source on recent meets (*/) _ Ve

.
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. mentioned JTo the sourqé}that the CUIS had want

sJ 65;5142165) | TP SECRET
5 : . -—I——t—r-—

In the ground floor room of the hotel, the source
met another Cuban who was introduced to him as %ANTANA " Source
described him as '‘a Mulatto, who had Negro features. He :
is 5'8" tall, weighing approximately 160 pounds, 40 years of
age and has black kinky halr Source stated that SANTANA °
works for the’ Cuban Embassy in Mexlco City. /y

While enroute to the San Miguel Hote;; RLOS CLS:}
&d fo make a C.5)
videotape of a contact with the source and to later show
this Jonly to FIDEL CASTRBO and other high-ranking Cuban
Go nment officials. (Source agreed to this. Source noted
in  the room that a vide€otape camera, which appeared to ‘be a
Sony product, was mounted on a trlpod on a table and a
microphone placed Just off to the side of the table. Source
stated that the video machine was black and white in color
and that he,ynderstood the fllmlng would also be in“black
and white. N _ }

\ @rlor to the videotaping of the source, there had’ (5:]
been conversation concernlng MANOLO RAY. Source advised that.
CARLOS told him- that while the source's sister was recently
in Puerto Rico duringJanuary, 1977, RAY had told her that
he was interested in meeting the CUIS RAY had stated at
that time that he would be ,sending a letter to.the source's
sister in Cuba. Source understood that RAY would be making
a meet with the CUIS in the near future. Source stated that N
it appeared that the CUIS wanted no connection between the

~source's sigter and BAY. Also, in conversati prior,to the ﬁﬁj-
v1deotap1n§:}CARLO dv1sed the ‘source that"f%ﬁhad come from < ‘
1

Cuba to(MeXico Clty on the evening of(igy 18

977, arriving {S7]
very 1ate :

P SECRET -

. HW 46046

DocId:32313055 Page 19




" SECRET

woud®

— -

gépurce.advised that prior to the videotaping, RAUL

and SANTANA left the room and apparently went upstairs to

i Room 102 to sleep. -Source stated that he sat alone at the

b "table upon which the videotape machine was mounted and CARLOS
asked him a list of questions. This taping, in which three
reels were used, took one hour and 25 minutes. Source was

e asked about his family situation in Cuba before FIDEL CASTRO

' took over. He was asked about his thoughts on the Batista _

.+ . Regime in Cuba. He was asked to comment about his.preseﬁ CSD o

! family situation in and out of Cuba. He was asked about

i . what political movements he had been a member of, and he
responded with Alpha 66 and Escambrey. [When questiongd aboutC:St)
‘Alpha 66, the source told the interviewer 'that in 196%)he '

" had helped Cuban exiles and arms to pass through Puerto™~Rico: o
to Santo Domingo to be used against Cuba. {He stated thaD 853 '
during that year he had helped approximately 28 individuals
and -that all but four of those individuals had returned. He o
stated that the opther four who made it to Cuba were now in
Cuban prisons. |Source was asked to give comments about‘hishCTSLB ‘o
participation in Jag assassination attempt of FIDEL CAST
in Chile in 197T, (and ‘the source did. He was asked.té%fc:i;]
comment on the assassination of JOHN F. KENNEDY_in_1963 and
about his contacts and knowledge of ANTONIO VECIANAZ The
interviewer wanted to know VECIANA's position with the U.S.. - T
Embassy in Bolivia in 1971. (He was asked to comment aboutC:S:)

a Mr. BLAIR and Mr. KAIL, who were reportedly - employees of
the U.S. Embassy in Cuba during the takeover of the Cuban

- Government by FIDEL CASTRO. Thé CUIS suspected these _
individuals of being associated with the U.S. Central Intelligence
Agency and asked the. source that if he_kpew'where.they are -
now and if he had ever contacted them at the U.i) Embassy.

1

Source was questioned about his participation in |another’ .
assassination attempt of FIDEL CASTRO which tooK place in __-.
1961 in' Havana, Cuba. @ource stated tha,Eat that time,CS
* VECIANA, BERNARDO PRADRERES[énd hé)tried to kill FIDEL CaSTROCTEr
with a Bazooka. [He stated thaﬁjan apartment was rented onCS8J . :
- Mission Street in Havana, Cuba, by VECIANA's mother-in-law. - =
(Eource stated,thaﬁjthey waited nine months for FIDEL CASTROC:Sj
to appear 'at a public gathering at the Cuban capitol which was
only onhe block away, but (their operation)had no success.’ Hecfi3_
stated that )PRADRERES had hired two othérs to fire
, the Bazooka -and {later they reportedsthaﬁjit was too old and (75:3
D not functional. ource stated thaﬁjthis Bazooka, which was‘(‘Sf) -
i used against BATISTA, had been hidden until the time of the -

-
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) aforementloned assa551nat10n attempt (:ource added thaz)thecszj
‘Cuban Government found out, about this assassination attempt

-in' the plot left the hotel room, because the Bazeoka;was

‘back to Cuba sometime to visit ahd that he would also ll%?S:J

: treatment. Céource added that }he has never llved under (j ;3
Communism s6 he could not make a well considered statem

Cyhlch he had earlier given to.them)which concerned:an Alpha(fﬁ:)

- There‘were ' no other - ‘questions made(;nd at that point- the

I's

Vs

1

about two months after the above-mentioned individuals

left in the room.

| N S:)

. CARLOS asked(:he sourcé]to send a message to. FIDEI.C

CASTRO and comment on what he thought about the p0551b111ty
of renewed relations between the United States and Cuba.
Source stated that many Cubans wanted to return to Cuba .for _
family reasons and that many ‘Cuban exiles are still, however,
hostile against’ the FIDEL CASTRO Governme As a message
to the Cuban Government, gégurce stated ‘that )he was sorry thatcscx
he did everything agains ASTRO and that he wanted to come

to help the Cuban Government. 'The interviewer asked(ihe

source (how' he felt about working with the CUIS contacts

that he-had met in récent months and(source reporteajfavorabl Cﬁ]
about these individuals. (Source was Jasked to comment about 5£3f
the Cuban Revolution arnd His working with the curs. (Source ls}
told the interviewer that things appear to be good in Cuba.

and. that everyone is receivin free educatlon and medicagl

about it. ((Source stated in the last segment of the tapfﬁtheyﬂgj
presented him with large blow-up photographs of photographs .

66 . meetlng in Dallas, Texas, in 1963. There appeared. in the’
shots an individual answerlng description of LEE HARVEY OSWALD.
They asked(the source- in front of the video machine|to point out
,which individual in the blow-ups could possibly be LEE HARVEY
OSWALD., There was no other comment made about these pictures.

v1deotap1ng ended} Csj

e
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C}he source.) He advised fthe source Jthat he has.not had anC:5:)
. opportunity to talk with his superiors Eiout e matter. k. ]'

" Jamaica or Flgrida in a boat alone,

;k"<:j B ' l | ‘_.1 <:>,"

SJ'@5—5143C53. - .%;.SECRET-. o
. 8 - ) ’ ’ - - -

quring the above taping, the source felt that he ',Cust) ’

was ry convincing and that he came across.as giving _honest,

' forthright responses. He stated that after the tapinﬁ]they

" showed him approximately 20 t0 25 pictures of Cuban exiles ,
and requested that he identify the individuals on the < N
photos. (Source stated thgzlthese_photos were guite old-and(LS -
that several had same names on' the back-although they were
different individuals. The CUIS requested that he identify
‘anyone’ he could in the group of photos. [Source stated thé%](?f;}
he saw FRANK. CASTRO, a current CORU membe&®, among the group '
of photographs. ' . ' ‘

' (En conversation after the taping;]CARLOS mentioned(:S:j_.
that™CUIS knew that Mr. BISHOP, who was referred to in -
‘recent conversation between the source and the CUIS, was'an
individual with the name of DAVE PHILLY or PHILLIPS (phonetic) .

CARLOS adyised that he would ask his superiors _ S;J
for the($20,000)1loan which had been earlier reguested byf:

CARLOS added that he would like to send(source [to Cuba for
three or four days of training and at that time he.could -
meet FIDEL CASTRO and other Cuban Government ‘leaders. It -
was suggested by CARLOS that{the so-cx%pould trayvel from !

: Zgnd\;he”source strOpgly(;sth'
stated that ‘he\would never travel by suth a means’” .The®’
nature of the training was not discussed. CARLOS advised
that the CUIS would like him to travel to Florida for -
a three 'or four day period and mix with CORU members:-and VECIANA.

C:gource advised that during one 15 minute period . _C:ZSfj -
after the videotaping the electric lights went out and there Sy
was some consternation in the room as to what was happening. =

- At this time the ssource noted that CARLOS had in his
possession an automatic pistol. - Source advised : s
that he, RAUL and CARLOS, left the room at about 3 a.m.  CARLOS . !
took the tapes with him and HECTOR and SANTANA stayed in the
room. The source, CARLOS and RAUL traveled approximately one - .
and one-half hours back to Mexico City and at one time, approximately
5 a.m., their car was stopped by a traffic patrolman as they =~ o
had gone through a red traffic light. CARLOS presented - his '
diplomatic passport and the police officer permitted them to go. .
RAUL did not bring his passport with him. Source- stated. that
during the trip back to Mexico City? CARLOS stated that he '

A & SECRET -~ ' . - )
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- stated tha

‘descrlbel

greatly disliked the San Mlguez)Hotel and that-the only C:5:j

"reason they had used it was that it was a safer meetln place

than anywhere (in, Mexico C1tD Upon dropping (the sourceloff s J

CARLQS request d him to meet him and others at theC}aca C:S:3

Negra )Restaurant the following morning at 9:30 a.m. (Source (fﬁ:]
%Jthls restaurant is located:at{Universidad and Pilar EJCJJ

Street (close to thegglplomatlcéjHotel) Source added that .iﬁ

this restaurant is- also located near the Comercial Mexicana (:éj

Shopplng Center C -

S 130 a.m. on(lay 20) 1077 ,(Source)met CUIS at Cs)

the(iaca Negra Restaurant and at this point m&t a Cuban -whom
he had not met. before. 'This individual was a white male,

'approx1mately 5'10" tall, weighing 160 pounds, having black
* hair, approximately 48 years of age and not wearlng glasses
' s1deburns nor a mustache. ‘This individual's hair was_worn

straight back and he was wearing a white Guaybera. Cgource C:5;J

“added théf]thls individual appeared to be a cigeratte ch in

smoker . In addition to this individual, the source met CAMPO?E)CLS:)
whom he had met _on hls previous trip(to Mex1co City. Source
CAMPOS {as ‘'a white male Cuban, 5'6" tall 'approx1mate1y(3ij

- 35 'years Of age,, weighing 160 pounds, having long black hair
and an employee of the Cuban Embassy&Zp Mexico. Sourcajdes— S-}

~was also used

" he could éither send a cabl
- City, Mex;co_ . He stated th
(I'm going to plck a visa for Dr. MIRANDA PRADOjon (given cs :)

e W

crlbed@AMPOnjas a rather fat individual. The name@AMPOSANTO (sJ

in reference to this 1nd1v1dua1

gﬁource advised'tha:}the above‘mentlened new(j3ﬁ3
ppeared to be in.command when he, CARLOS andcf :3

ndiv
-CAMPO%ﬁmet the sourcé}for breakfast. The new individual

advised (the sourcé}that the CUIS would like to se him < Zs)
again in(Kingston, Jamaica, gon August. 1%} 1977. dvised S:!
the sourcelto travel ‘to the Pegasus Hoté&l in Klngsto;:bon 65,
that date”and that he would be telephonlcally contacted by _:)
the CUIS. e waé]adv1sed by the new individual that if heCfS
had something of an urgent nafure to discuss w1th the CUIS

egp Kingston, Jamalca, or Mexico CS:)

the cable would advise that

date)." ((The .source Jvas instructed that he would then travel C;i)
three days earlier than the date mentioned in the cable. He -

s further instructed that he could send the cable to either:
(JUAN CARBONELL, #9 Trafalgar Avenue New Kingston, Jamaica,
to establish a meet in Jamaica; or to PEDRO CAMPO, Pre51dente
‘Mazarik #554, Colonia Polanco, Mexico 5, D.F.-, to establish
a meet in Mex1co He was advised.by the new individual that .
1n case of an emergency meet in Jamalca he could go to the:]ljgt]

-

—
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(%egasus Hotel in Klngstqgjand the CUIS would telep onlcally(:SZD

all him. If such an emergency meet was required (in Mexico -
City, Mex1co, source was advised to g9 to the Metro Station

”Vladucto,” which is located in front of a movie housé:)[:i;]

(gburce was adv1se&)that if the CUIS would llke toCZSLJ
contact him they would send. a cable from a country other than
Cuba to the(source's mother, who is currently residing _1th 5_3
fthe source in Puerto Rlco:)requestlng medicine_be sent{to

The new individual- adv1sed@he sourcj that he could CS—]
be contacted anywhere in the United States or Puerto Rico by
one of their agents and that this individual would approach
him by saying, ('You look like the brother of Dr. MIRANDA PRADO."
Source was instructed to retort to the- previous.statement
by saying '"Yes, my brother 1s Dr. ANDRES MIRANDA PRADo::]Cfgl
Durlng the course of the breakfast(;he souréé}was 615;}
advised that the Cuban Government wants to help him with his
request for a(§20 Oogjloan He .-was instructed at that time CT j
not to do any Buginess with ANTONIO VECIANA and only to keeg S
riendly with him The CUIS as ed the sourcé}about the £
current status o%ASPAR JIMENEZ after this the cuis{$J !
stated that they would 11ke(§ASPAR to leave the United Statesf:ii)
so that they would be able to encounter him.

» The new individual mentioned above asked(ihe source C;SZB
if [NENA (MARIA) ACEV DQ} who had resided from 1963 to 1966 on( S i
the ifcond floor of(the source %}house in (Rio Piedras, Puerto $1) -

‘Rico,Yhad in any way been.connected with the U.S. Central
Intelligence Agency. He was quegtioned about her background.
According to(the source, ACEVEDQ‘had lived with her sister S J
on the second floor of (the source's)home and that both were C $
Cuban exiles and educators. (gour furnished the CUIS no ($J
peifinent information concerning{ACEVEDO. He advised onlycj5:)

thatfthe two sisters had moved in 1976 to an apartment in :
Borinquen Towers in Santurce, Puerto Rico, and that NENA _ |
currently works at Colegio Puertbricano de Ninos and._that
- the sister works at Ramirez Comercial. Source stated that (:&3
in 1964[FEN§)WaS in some way affiliated with Alpha 66. [:5

7
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S (Source advised thatdat this point, CARLOS gave nim C S0
6_2;000 for his services and expenses and stated that in CS_J
August, 1977 ) he would have mogxe money for him. He was '
advised thaf on (August 11, -1977) the ney individual would € ‘.
be coming to see{the source. The sourc‘ebwas told that the .53
CUIS is very happy with the work that he is doing.
A

_ The source advised tha%‘hé}left the group of CUIS st:)'
Agents sitting at the table in the restaurant and went
irectly to his hotel and to the airport. He flew bagck to

San Juan ,-Puerto Rcio| on Eastern Airliﬁes-FlightC§06 whiéthsgl-
departed{Mexico City Jat approximately 12:45 p.m. and arrived(s)
Eﬁ San.Juaélat\abou 10 O'clock that evening. ‘ )

- Upon termination of the above‘interview,fgpefcre’:}
source stated that. he)felt that the CUIS trusted him 100% and
that they have tried him in the last six months to see if he was

‘honest with them. He added that he did not think the CUIS had very

up-to-date or good information cop erning_the-cuban exiles in the
United States. (Source stated fha%ﬁan example of this-is the great
dppreciation the CUIS has for recelving copiles of "Replica"
magazine which is so easily purchased in. the United States and
Puerto Rico. ! o - ’ P -

S
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R On(;ay 3@3:? 77 CE_POuilCGﬂITanSGU“ch;Wuu hastSJ
orodeed reliable. 1nform*u10n in.the past,| was interviewed by - .
‘-oneCLal.Agents of the. Feder burﬁau of 'nvestlwa IOh apd he
advised ihat on(}&y 18, 13/7 he mpade a telephone callffronm C:ﬁ:kﬁ .
'PuertoVRigggto ths Cuban Lmbﬁ"swCiy Mexico City, =cxlco .4u1CT$3fn,
asked for The Vice Counsel. Source used a previously - (P
~arranged statement ‘concerning the status of a2 viss . to signal
he Lmbassy. that ae would be traveling To[ﬁgxlcc City.  Source)lSJ
stated thdj]uhE S“CrCt:“Y who handled the call in the Cuban §7)
Lmhassy(;ppcared not to recogniz e the slgral and sQE}qlwply(:Sg
told hlm tnaLThe 710& Counc;l was not in the Enhdqsy

On Mav J; LD?( -»he'aourc;;traveled from San Juan CTSf)
PLerto R:c J"aml ~Florida, wvia astern Airlines” Flight S:)
N Sourcn arrlved in Miami. at approximately 10 a.m. C-

Numper, qua
ANA.- S%?e C‘_sj

Céﬁ was-met by his business partner; ANTONIO VEC]
Zdvised VECIANA that néjw as going to Mexico City Yo meet
Cuban Intelligence -Service . (CUISs)" Agents(ﬂnd VEE ANA gave 5:]
~him])copies of ”ReiiLca” and "Lag erdad" newspapers' to furnish
to the CUIS. (Source and VECIANA Jtraveled . to the ”?ep]lca”C:{j
-4 newspaper offlce in-Miami and (there the source met an individua (:QJ
.. by the name of ALDEREGUIA, who 'ECTANA had ear +g§]rep taa(;)
to the sourcd|to ke worklr' for Cuban Inteliigence. C
(L Source aldvis®d thet VECIANA now states th@‘ ALDERREGUIA '.LSCS:]
1uurrenLly worhlng for the Panamanian Govegrnment' Int6111FCACd
While at the "Replica' office ,(the. Sourcéjﬁnt with MAX %WIKCfi:)
and ROGER. REDOhDO who. dCCOlen“ tof the sour%§] are botﬁ(?sgj
-employees of_?Replloa” nenspaper '

! ..u.n mron,vs TION CONTA INED
- ._-_'mrw I8 UNCLASSIPIED EZXCEPY
m ssown ommwrsn. :

2, 3 and 4,
Lndeilnlte.
e LS

ol
~CLA S%F DR

e AP

R __rjg s 5/@77'. L. Doradc, Puerto Rico 5 s.Jéﬁ 514 ::j(.‘gb
dnier ieu.t" on | ) N af_ Lo . . L File :

- SA HARRY B. DRANDON, ITT; SA STUART M. HOv™, 1n
. p:’l_PAUL..vI. RUSH -~ o PMRimaw _Z;}z [3‘:]

Dg‘-lq: d if__IQ_?su




3

R .

s e N

Lo R THF T T

by

B i e e, e L

Lo e o R T . L
AL A S B et s

S toldf( V IAN
__'Gover;ment
Captain in an-anti-Batista- organization known as- the Segund
. Frente (Second Front). ((Source learned: théi]&LDLRLGUIA usCf%Zl
" almost. always precﬂnt a the_"Rep¢1ga” newspaper offlce in.

W‘ule at fhp _"Replﬁ ca." newspaper offlce @_he sourcra CSJ

. was to%ﬁ}*hat cne BERNARDO VELEZ, who |is leportedly "one of

- JIMMY CARTER s pecple," told MAX- LESNIK.- that he had been told .
~in VWas ngton that ALDEREGUIA was working for the Cuban Gover
“ment, Sourfjgftaipd thaﬂjlt appeared that ROGER: 'REDONDO had’

about ALDEREGUIA's connection with the Panémalan
Scurce stated thQEJRBDONDO was at’ one time a

Mlaml FLJT’U&

K

VECIANA requested that the source Jtell the CUIS 1nCSj

C:Mex1co City |that members of the Coordinaci®n de Organizaciones _;7.
"~ “Revolucion@rias Unidas (Coordlnatlon of United Revolutionary -
Organizations). (CORU).Lrequently come to '"The Little Havana”_
. Welfare Office in Miami and that it is believed. that CORU
‘gets money from that office. C@ource stated thai}one RAFQELth
* VILLAVERDE_is currently in charge of that office. /VECIANALS
_[étatea‘thgz)CORU members LEDO, CASTILLO, GASPAR JIWMENEZ ﬁd
- OR0ZCO -have been se%ihat that office. CEBLIANA requestec ﬁ;s

that the source also \tell time ‘CUIS that he had heard thati s .
LDEREGUIA is.curredTly working for the Panamanian Government .
in addition, VECIANA asked the source to advise] CUIS that ()

.recently ORLANDO EOSCH was interviewed on a radio program

and he was encoursging action against the Venezuelan Govern- -
ment. ((Source was to further advise the CUIS that BOSCH, who S:)
desired a speedy trial in Wénezuela, had gotten word to CORU

"that if he did not get « tirial soon that CORU would take actlon

and piace a bomb zgainst some Venezuelan property. This

"bomb would be’ designed to cause very littlie damage ‘and no
- injury to anyone. If the Venezuelan Government did not act

with dispatch regerding a speedy trial for BOSCH, a second

bombh would be placed by CORU which would cause conq1deraole
damage tQ_ Venezuelan property. Cfouace stated that VECIA?} Atﬁ?S:J
felt that)in light of the BOSCH trial matter, the Cubans might

~attempt To get the Vanmzuelan Government to ekpedlte that

;JXD_I: ' SECRET .
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M-C;ource tra eled from Mlaml 05~da to{ﬁexlco Ci C,S:)
I¥on May 19 11977 S
at 3 p Ta. and_axr:v:.ng at@ex;co Cl@ac 5p 'n. Cs)
by no one at the- airporxt and wen: to ‘his. room,de
i-Piplomatico {Hotel " 1n(ﬁexlco City.): At 7:20 pim
@ Taxl to themiddle. of town .and tnen another to
2eting place with the CUTS. CS_ource stated 1h.¢__jC S_j

déstined. C[e stated that Jhe went to the Metro Stop Xola,) andC.SJ

this was 'a maneuver to ayoid ~easy detection of whereéw was

- saw people across the street. e stated that. he walked throug.zC.S

a tunnel and then’ retarned to e center of’ 'thn sidewalk where_

~.he was meit by CARLOS,(whom he had previously metj and. anofherg .j

Cuban indiwidual. (Source: stated tha_.BCARLOS was,wearing a5

i s dark, jacket, n blue.T- shirt under the Jacket dark. pants. anésj

carrying a small handbag(in which there was a gun. Source

<. Stated.that: the.other. Cuban. waa a: white-males ‘approximately . o,

28 years old, weighing 150, 5'8" tall, and having black haﬂ"

e "worn medlum tength-and- partec on the right side which-was-

combed down. This individual who was referred to as RAUL, had
no sideburns, mo mustache and was" wearing white- ~rimmed glaqse*.
He was dre: aed with a light jacket, white shirt with a collar
and dark panis. RAUL, " although he did not smoke, often had a
black cigargtie holder in his emouth. He carrlod nothlng in
bis handr *Source belleved thE)LARLﬂS was the apparﬁnu 1eaderCﬁ£]

H

@ou“"-e advised_that his 51ster :Eron' Cuba, AMALIA:) did CS:S
‘travél to(Mexico City J)to be with the CUIS durlng their meet with
source. Source wagtold by CARLOS that they did not want '
51ste§jlnvolved in his affairs with the CUIS and tnmeforc,

did not come to mce‘r hlm a,; was prcv: OUSJ_V ar“angre




-~=f-Roo (#1002

FOC R N el EéoﬁfCe.' advised t-h‘&BRAUL' left CARLOS (and ':thé'-soﬁrcg?ﬁ-—ﬁ?

and - wen' to pick up an ap; arently rented car -a short distancé L
away. (Source stated that khis car was a 1975 light green two«CQ{)
Cijdoor Valiant. Cﬁource noted what appearad to be car rental pauers in
.-~ RAUL's . pocket w1tn the works "Puerto Rico' as™part of the
'-rental firm's: name. Cﬁp@ﬂ enterlng ‘the car, CARLOS stated

. ethat | they did, not.want. use..a: Cuban Embassy Carsfor,these:. i

" meets for identification reasons. Source - stated that theyj CSJ

traveled in the automobile for pproxlmately one and cne-

- half hours and went to .a HotelfSan Miguel in Puebla Clty 5:)
He stated that they \traveled out ofgieﬂlco City Yn the bxpresswayfku
and in Puebl@Z}we T off aq:Eeforma Venue, proceeded two

blocks™and then right for two. DIO”'S Source stated that

‘the HotelCEan Miguel appeared very run down and thlrd clag

(He stated . thaﬁ)the JIS ‘had ap“arently rented .two. roons (:5;3-”

one on th:}fround floor ‘and the other on the first floor,

i ~~Upan- enterlng the(gan ﬁlgue:}qotel “the" sourféjmet'C;i:}
a- mhlte Cuban male (who was. 1ntroduced to- him as] HECTOR. HECTCTC?S]
- was approximately vears of age, 516" tall, weighing 185 _
pounds, having dark eyvés and Sllghtlv gray blark hair, which
was combed straighi backs: ~ HECTOR wore no glasses and had no
mustache nor beard. (Epurce understood HECTOR to be)a televlsion(:iJ
and videotape technicianz ( CARLOS told source that [HECTOR calm(:5
. from Cuba and worked with the CUIS. in. Cuba. Upon entering the.
ground floor room, the source noted an automatic pistol lying
on the bed and he under¢100d that thls plstol be]onged to

HECTOR.\ s}

Source advised that up to this p01nt in conversatlon
- with RAUL, the latter had talked z lot about the good - times
‘that he recently had on a trip to the Soviet Union when he
accompanied FIDEL CASTRO there; He stated that the Cuban
delegation enjoyed many .big parties in Russia and there was
an abundance of *eer, vi&dka and Russian women. RAUL felt
-that the Russian people leved FIDEL CASTRO. Source, stated
that while enroute to thm San Miguel Hotel, CARLOS advised
-~ the source that JGRGE scuds his regards to the source. Source
stated that JORGE .is '"The General," who has previcusly met
with the Séurcc on:Tecent meets, 5;3




S3(65-514

o o In the ground fluor room of Lhe hofe] the sourcy e T g
mef anofher Luhan who was 1nuroauced to hlm_aa SANTA_A. © Source ..
“des seribed “him' as. Mu11tio " who had- Negro Leafureu.' He ‘
is 5'8" tall, ghlng dp;rOXJmaLely 160 pcunds, 40 years of . S e
“age’ and has blabk kinky hair."*Source state at SANTANA _‘” ,f°“

: works for the Cabn}_nmbasby-ln Mezj 20, Clty 2A‘S e .

M

v‘?nlle enro ute to the San. ‘\fllguel Hofei; ’LRLOo CSJ
ment:oned o the sourcelthat the CUIS- had wanted (to make- a(:&J
Lo T o L videot ape. of 8 contact with the source and to later show '
ot _thgjonly to..FIDEL CASTRO-and other=high~-ranking Cuban - :
o . : Governnent officisls. {Source agreed to this. . Sourca noted
in the room that =& videotape camera, whlch appeared to be a
Sony- product, was mounted 6n a trlpod crn a table and a .
microphone placed just off to the side of the table. - Source - =~
: - stated that the video machine was black and white in color '
i 77 and that he understood the fllmlng would also be in klack
k o and wh t%:l(:S:)_J:_-“; L f_y I : Lo T ;ﬁ

P110r tc the v1deotdp1ng of the source Lhere-had
fbﬂen conversatloﬂ-ﬂonrernlng MANOLO RAY";Sourcp adv1qmd*+hat
CARLOS told aim that wiaile the source’s sister was-?egently
‘in Puertd Rico durlng.January, 1977, RAY had told her that
“he was .interestied in- meeting the CUIb "RAY had stated at
that tlme that he would be sending a letter to the source's
sister in Cuba. Source understood that RAY would be making
2. meet ‘with 'the CUIS 'in the near future. Source stated that
it appeared that the CUIS wanted no connection between the
‘source’s sisfer and RAY. Also, '1n conversatiqn prior to the - '
4iv1de0t¢ g::bARLOa advised the source.that had come from C:&i]'
"Cuba - tofje?Lco Clty on the evenlng of{ May 18, 1977 arr1v1ng(fhj
very 1ate. : o L -
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o g§9urge adv1%ed that'vrlor td the v1acotap1ng, ?AUL '

o-and . SANTANT left ‘the..room ,and apparently -went ‘upstairs to - -

" Room 102 to sleeu. Gource stated that he ‘sat alone at the-

i o Dl Table upon whigh the v1deotape machine was. mounted ‘and CARLOS -
CF ' ”f' asked him w ddstof questlon s.- This tdping, in which three:
' ‘reels were took ‘one hour and 25 minutes.. “Source was:

ed’ amlly situation  in Cuba” bPIore FIDEL" CASTRO

as_asked about his fhoughts .on the. Batlst_ irin

£ Cit He was asked to comment about his present '
family situation ‘in and.-out of Cubfa. -He was asked about E:S;}
what political movements he had been a member of, and he . '
responded with Alpha 66 and Escambr"v @Len qupbtz_oned aboutcs_j
*"Alpha 66, the source told the 1nterv1mwer that in 1964 jhe

- had he]ped iCuban_exiles and arms to pass through Fuerto Rj co
to Santo Jumlnvo to be used against Cuba. (He stated that Ccsd
.-during that year he had helped approxzmately 28 individudls -
and that al‘ butsfour of those individuals had returned He
.-stated that the, other, four who.made it to. Luba,were NOW - in . o
“Cuban prisons. (854rcs was asked Lo~g[ve comments about his CTS
part¢01pdiion Ainlan assassimation. @htempt of ‘FIDEL -CASTRO e
.in Chile in 1971, (égd ‘the source gid. He was asked téj(:ﬁ;]--

"comment on. the: ~“q3831nat1o3 of JOHN F. KFWVEDY in 1963 and =
about his contacis and . knowledge of ANTONIO VECIANA. The

- interviewer wanted to'know VECIANA's position with the U

_ . _ umbaqsy in Boliviz in 1971. [gp was asked to comment dbDUL(:S:j

coe#gt o . ..a Mr., BLAIR and & KAIL who were repertedly employees of

! the U.S. Imbassy ia Cuba durlng the takeover of the Cuban o

~Government by FIBL*T CASTRO. - The CUIS suspected these .
individuals of ‘being associated with the U. 3. Central Intelligencea
Agency and asked the source that if he knew where they are '

- now and if he had ever contacted them at the 1. il Embassy

Source was questioned about h]a pa rtlcjpﬁtlon in lanother
assassination attempt FIDEL CASTRO which tooKk place i
1961 in Havana, Cuba. Source stated thgi]at that time C? :3
VECIANA, 'QLRNALDC DRADR Ek(;nc béBbrle to kill FIDEL_CASTROET-:]
with a Ba700ﬁ34 (:P stated thgi]an apartment was rented onC S
Mission Street i .Havana, Cuba, by VECIANA's mother-in-law.
(Source stated thaflthey waited nine months for FIDEL CASTRO Cs)
to appear at a Jpublic gathering at the Cub“n capitol which_was _
. only one block away, but[ipelr operatloﬁjhad N0 SUCCess., Cﬁe(?égj
- stated that PB&D“FxLS had hired two othérs o fire.
the Bazooka and Qater they reported +h%£j¢t wvas ftoo old and C:f
. . _hot fULCELOHJ1 HqulC@ stated _ thaﬁZkth Baacohh4_“H1cn;wax,C:SH1NTT¢
e Bliged MEaLﬂh """ BA T- TA, had hean h;dden until *ﬂe time of the = T 7
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_.aForﬂmertloned asga351matlon attempt Source added thai}thec
‘Cubdn’ Government feoumnd out:” about this 'aSSaSSLnatlon attempt
“about. - two monthr;afteﬁ the above-menticned individuals. :

) <5 he hwtel room, becauae the Bazooka was,

B TS

_ ské&.the bouroé)to send a mﬂssage to FIDELC'
{ T mmiznt - on “what he- thought- about the possikility: .
E S _of renewed relations between the Unitéd States and Cuba.
X © % - Source stated that many Cubans wanted to return to Cuba for
s 0 family reasons and'that'man; Cuban aexiles are still; however,
hostlle against the FIDEL TASTRO Guwernment. AsS a message
[Ti)to .the Cuban Gorernment,(aonrce stated thaglho was sorry. tha
he did everyvtning-against CASTRO aid that he wanted to come -
“back to Cuba sometime to-visit and: that he would also like:
-to help the Cub&n: Government. The interviewer asked C_nefs.j
o qouxvéjhow e felt about werking with the CUIS congacts
‘CS thiat he had mét ‘in recent” munthq.and source  reported favorablw
_dDC‘Ll‘L Lil(—"be J.Txal\uouais.. builICI =8 abkeo tO COI’]I'tIE!Il'I’.’. about .
the Cuban Reévolution and his workind with the CUIS. Cﬁourc; 'S
“told the interviewer that things appear to be good in Cuba
and. that evoryoa% is receiving free education and medical
treatment. . C?ou ce added that)he las never lived under(:S
. Communism 85 heicduld not make a well considered statement
_Qj- o ' ngabout it. C}ourwﬂ state& in the last segment of the tapfj+hey
3 presented htm"v 1 arge blow-up photographs of photoaraphs
Ii CG:SC%thh he had - "'or given to them)which concerned an Alpha
66 meetlng " ias, Texas, in 1963. There appeared in the
shots aawlnf ridnal answering description of LEE HARVEY OSWALL
- 65:} They as edCihe source in front of the video machln%ﬁto point ¢
i : which individual in the blow-ups could possibly be LEE HARVEY
: OSWALD. There was no other comment made about these pictures.
_— - There were no other questlons made(énd ‘at that pOlnt the[ﬁi}
' : Vldﬂotaplng endad. , _

- 2k smoner




. Eéurrng the abovﬂ taplng, tne-aource felt: th&u ‘he: ;Cfﬁ:]
'was very ‘convincing -and thau he cametacross as: giving honest,
7H$forthrlght respoases. He stated. that after the taping they
.~ - showed him. appro<1matelj 20 t0 25. plcturer'of Cuban eXiles -
. -and - requegted that he identjify the individuals on the ;]
photos. Source atﬁt&d tna%jthese photos vere aulta old’ and_c:s
- that several had same names on the back' alfhouaﬂ they were -
'*dlfferﬂnt dndividuals. ~The CUIS" requested that he identify
_'anyone he.xcould in. the group of photos. (Source . stated that |
“he saw FRANK CASTRO, & current CORU membar, among- the groun
of photographs : : _ _

. Czn conversation after the LdOJHéZ}CARLOS nentloned CZS:S

~that CUIS knew that Mr. BISHOP, who was referred to in
recent conversation between thc source and the CUIS, was an
1nd1vrdua1 wlth ,he name of DAVE Pd{LLY or PHILLIPS (phonetlc)

R CARLOS adv1aed that he would ask hlq quperlors ,
;_nh . foxr LheCEQO 000§iocan which had been earlier requested. by Cl&il
5 thﬂ'source. HE adVLSed(irc sou:cé)that he has not had an
..opportunity to talk with his supefiors about the matter. -
CARLCS added thatx he would like to send(source Yo Cuba . ror<:5:J
‘three or four davs of training ‘and at that time he could
" meet FIDEL ‘CASTRO and wmther. Cuban Government leaders.
was suggested by LQRLOM that(the sougcé)could travel from(:S:B
Jamal a or FlQrida in & boat,alone, énd the source strongly CS:J
stated that he. *ou1d never Lrave_ by such a means. The
nature of the fraining. was not discussed. CARLOS advised
that the CUIS would like him to travel to Florida for
a three ox four day pgx;od and mix w:tn CORU members and VECIANA.

o . L
g i s :
BRI, LR NE i el B et ien

Cépurce adflged that durlng one 15 minute merlod C?S:J
after the videotaping the electric lights went out and there
was some consternation in the room as to what was happening.

At this time the source noted that CARLOS had in his
possession an automatic pistol. Source advised
that he, RAUL and CAR##S, left the room at about 3 a.m. CARLOS
took the tapes:with kim ‘and HECTOR and SANTANA stayed in the
room. ' The source, "CirREOS and RAUL traveled approximately one
-and one- halffhouzh. k.to Mexico City and at one time, approximat
5 a.z., their car: topped by a traffic patrolman as they
had gone throu: traffic light. CARLOS presented his
diplomatic pa; the police officer permitted them to ge.
- RAUL did not b tassport with him. .Source stated that
- during theitrip i o Mexico Cltgj CARLOCS stated that he

il
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_ u\ﬂnotel and Lhat the oxuy CSJ
. : r'eason +hoy hari uced .L s‘.as' that it was a safer mﬂet1n p1ace
than anywasive (if° hexu,o €itv.) ‘Upon” dr‘o*)pmg the' qonrcg CSJ
R © .. . CARLOS. requested him to meet him and others at the (¥ aca '
Negra Res;t urant the following morning at 9:30 a.m. -Céource CSJ
stated that]this restaurant is lqcated at Universidad and Rilares
Street (clcse to the@) plomatlcéHotel) "Source added that \C :
© .7 this restaurant is a]so _LOCdTG’d near the Comercm.l '\Iex1cana CS

C hhopplng Cenaer ' = . g

&

. A-.t. 9 ‘20 a m.. cm@ay ..... 20\) 1977 E.ourcgj met:-CULS atCS g i
Negrzé.j“fc*Laurant and at this point mét a Cuban whom SJ'.
‘ne. had not mef before This individual was a white male,
approximately 5'10" tall; weighing 160 pounds, having black
~ hair, approximately 48 yeaurs of age and ;101. wearing glasses,
-qldeburng nor a mustache . This individual's. hair was worn ..,
Eo . straight back and he was wearing a white Guaybera. CQourco ‘f.Sj
e : ‘Fudded that) this individuai appeared to be a cigeratte chgin
i . ""Smoker. In addition to this individual, the source met AMPOS, CSJ
whom he had met _on his previous 'tilpCt_O Mexico Ci ty. Source
G

:..described CAMPOSab a white male. Cuban;. 5'6" tall;, approximately -'

3% vears age, weighing 1€0 pounds “’JV"'!]G’ lcng. black hairx

- and an- employee -of ‘the Cuban Emb-’ass’y@ Mexico. Sourcades~ 653

- cribed CAMPOCja'-s a rather fat individual. The name( CAMPOSANT(JCSJ
“was alqo used in referencm te this 111dlvldual _

L

G:ource advised thaDthe abovo mrsntlonod new CSJ
Tllel(l‘lla.l appeared to be in command when he, CARLOS and
(‘AMPOSDmet @e soyurce \for breakfast. The new ind’ividualésa"

Tadvised(the source)tfat the CUIS would like to see him C SJ. 3
again in{ Kingston,) Jamaica, on August 1:1] 1977. (He advised s
- the sourcelto travel to Lheéﬁagasuq Hotel in Kingston 0*12 '
~that date and that he would be telephonically contacted by _
the CUIS. (He wa@advlsed by the new individual that if he CSJ
‘had somet thing of an urgent nature to discuss with the CUIS
. he could either send a c:,bie to Kingston, Jamaica, or Mexico CSP_)
-~ City, Mexico. He stated that]the cable would advise that
"I'm gcx'in to pickup a visa for Dr. MIRANDA PRADQJon (given CSj
date). The sour jwa% instructed that he would then travel
.Thr-ﬂe ga 55; earlior~than the date menticned in the cable. He
was fucther Ji’loLI‘LlC'tF‘d_ that he could send the cable to either
A SOAN CERBONELL, #9 Trafalgar Avenue, New Kingston, Jamaica,
... TTto establish a meet in Jamaica, or to PEDRO ‘CAMPO, Presidente
. 1 fazarik #554, Colonia Polanco, Mexico 5, D.F., to establish
a meet in Mexico. He was acdvised by the new individual that
. in. case of. an_ emergency .meet in-Jamaica. he-could.go-to tne]CSj
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f?égﬁ§ﬁé?ﬁdfé1*iﬁ_ Lugstogland fbe CJIS-would eleuhonlcailvijs:)
call him. - If such an. emergency meet was 1"equ1rc,d in Mexico =
“-City, Mexico, source was advised to go to the Metro Station e
_"V_J_.aduct_o,’ whlcn- ’*f'ffec. in- J:ront of a mov:Le hou&,e kS) ' :

: sen:‘., a. cable from‘-gt country other tha.n

"o,the'f,.‘- who. is curreniily residing with 653--
'requeotlng mesrieine be sent o . CS) :

1'3 a. resident O-,.\,Lu_] . R a

Coa . The- new 1nd1v1dua1 aawlseaq_ﬁ"-*-o Wi Cgthai he cot.ld Csj
be contacted anywhere in the United Sta # or Puerto Rico by .
one of their agents_ and that this individval would approach

‘him by saying, o0k like the brother of Dr. MIRANDA ‘DRADO
Source was 1nstrn duto retort to.the previous statement

by saying "Ves, myzbmotheér is Dr. ANDRES:MIRANDA pRADoT:](ng

t @h‘e -sourc§ was CSJ

During the course: of the break

qrh.:_:;ed that the Cuban Covernmment wants ttehelp him wiTh his

request for a $20 ".‘.-’halocm He was instywweted at that time CS%

not to do any buginess with ANT "ONIO VI‘C FdrA and only to ke CS

riendly with himj “CUIS asd d the <"0L.:f-t*é:5abqut the £ 5‘313
s

current status oI AR IJIMENEZ fand af: this the CUIS CSJ
stated ‘that they vwewid 1ike(GAS to 1 ¢ the Unlted ‘States CSJ
50 that 'they woml eiuble to‘*encounter him.

The MeW

adual mentloned above. asked@he Sourcacs
it(NENA (MARTA). AC

'EUO,.uho had :eelded from 1963 to 1966 on.
the gecond floor . Lye source's nuarCig Rio Piedras, Puerflﬂ
Rlco:)haa in any wiyheen connected 'with the U.S. Central
Intelligence Agency. He was gugstioned about her background.
According to{the source, ACEVEDOC }had lived with her sister(fs
orn the second flocr OJ(ihP source's thome and that both wereC”
Cuban exiles and ed Qrs..(Epu'ﬂ furnished the CUIS no E%
pertinent dnformat ohcerningZEEEVEDO. He advised only 5
that)the two siste si-moved in 1576 to an apartment in
Boringuen Towers turce, Puerto Ricoy and that NENA
currently works a =310 Puertoricano ae Ninos and that

. the sister works BRamirez Comercial. Source stated that (:5:)
7*in,1964(§ENE}wasv1 om vay afflllatnd w1*h Aspha 66 C;S




: Squrce a,d.vjsed thxjat thlslpoLnt WARLOS gave h m C.S.)
@2 OOO for S-&eTVJCGQ and expenses and StdtOJ that in _
FAugust, 197$i he would have mox _money for him.  He was %E}
xdvised thaft on Ahgu%t 11, 1977 ) the ﬂeW‘;ouvldual wou1d ;j

- be-.coming to- seel the source. The °ourq§]was told that the

'PUIS is very happy w1th thu Work Thai He is d01no

LY PO

IRRE ghe sourc,e ddv1sed +hat he 1eft +h° grroup Uf CUIS‘ CSJ
Agents sitting at the table:in the reqfaurant and went R .
irectly to his hotel “and to the airport. . He flew k to
San Juan, Puerto Reig,) on Eastern Airlines. Pllﬁﬁﬂié@%ﬁwhich(:rj
eparted(ﬁexleo City at approximately 12:45 p.m. and arrivedH Ej
Gn San uuaaa"* Lbou 1u O C.J.OCJ:\ that evenlnw C _3 I

L o Upon tﬂrﬂ;natlon of the above 1nterv1ﬂw Czhﬁ CﬂSi] _
I source stated that he)felt that the CUIS trusted hlm 100% and

t s - that they have tried him. in the_last'six‘months to see if he was

- honest with them. He added that he did not think the CUIS had very

... .. up-to-date or gogd information cogcerning the Cuban exi les in the
U United -States. (Source stated thﬂflan example of this is hp_nvwa+6r
' appreciation the CUIS has for receiving copies of “Repllca”

magazine which J& 30 edSlly purchased in the Un1ted States 31d
Puerto Rico. : -
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